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Protokół Nr XXVIII/12 

z XXVIII sesji Rady Miejskiej  

z dnia 27 kwietnia 2012 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Andrzej Wziątek o godz. 9.00 w sali konferencyjnej 

Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył dwudziestą ósmą po wyborach sesję 

Rady Miejskiej.        

Po powitaniu radnych, Pani Burmistrz, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż 

zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 

  

Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Artura Pokorę. 

 

Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji. 

4. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy z organizacjami      

    pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2011. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

    i demograficznej. 

6. Przyjęcie sprawozdań z pracy komisji stałych za rok 2011. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    1/ zmiany w budżecie gminy w roku 2012; 

    2/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu; 

    3/ zaopiniowania propozycji Planu Aglomeracji Bystrzyca Kłodzka.  

8. Informacje Burmistrza. 

  9. Zapytania radnych. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady. 

11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad.    
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Na zapytanie Przewodniczącego Rady czy ktoś z radnych bądź Pani Burmistrz zgłaszają zmiany 

do przedstawionego porządku obrad, Pani Burmistrz zgłosiła wniosek o uwzględnienie trzech 

projektów uchwał, tj: 

1/ zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

2/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu  

    (ZHP), 

3/ ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.  

  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad ww. wnioskiem Pani Burmistrz                         

o uwzględnienie ww. projektów uchwał. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym,              

15 głosami za, wniosek przyjęła.   

  

Po dokonanych zmianach porządek obrad przedstawiał się  następująco:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji. 

4. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy z organizacjami      

    pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2011. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

    i demograficznej. 

6. Przyjęcie sprawozdań z pracy komisji stałych za rok 2011. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    1/ zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

    2/ zmiany w budżecie gminy w roku 2012; 

    3/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu; 

    4/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu   

        (ZHP); 

    5/ zaopiniowania propozycji Planu Aglomeracji Bystrzyca Kłodzka; 

    6/ ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

8. Informacje Burmistrza. 

  9. Zapytania radnych. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady. 

11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad.    

 

Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 

i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Pan Jan Szkwarek – Wiceprzewodniczący Rady. 

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
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Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Jana Szkwarka w głosowaniu wzięło udział             

14 radnych, za oddano 14 głosów, przy 1 wstrzymującym się – jednogłośnie.   

Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             

być na piśmie.  

 

Ad 3.  Zatwierdzenie protokołu 

Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołów z ostatnich trzech sesji: 

1/ XXV – 30 marca 2012 r. 

2/ XXVI – 3 kwietnia 2012 r. 

3/ XXVII – 3 kwietnia 2012 r. 

  

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że protokoły z sesji są sporządzone prawidłowo. 

Materiały dodatkowe stanowią załączniki. Nie wnosi uwag. 

  

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad protokołem z XXV sesji                  

z dnia 30 marca 2012 r. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, 

jednogłośnie protokół przyjęła.                                                          

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad protokołem z XXVI sesji                  

z dnia 3 kwietnia 2012 r. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, 

jednogłośnie protokół przyjęła.                                                          

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad protokołem z XXVII sesji                  

z dnia 3 kwietnia 2012 r. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, 

jednogłośnie protokół przyjęła.                                                          

 

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy z organizacjami      

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 

2011. 

Ewa Koczergo – Kierownik Wydziału Turystyki - poinformowała, że sprawozdanie wynika z art. 5a 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznym i wolontariacie.  

Dokument zawiera podsumowanie działalności gminy związaną z realizacja założeń określonych   

w ustawie o działalności pożytku publicznego z organizacjami pozarządowymi. Podjęta uchwała            

w dniu 27 lutego 2011 r. została zausterkowana przez Nadzór Wojewody. W związku z tym, że ta 

działalność była realizowana zgodnie z ustawą i przyjętymi przez gminę założeniami, współpraca 

realizowana była przez cały 2011 r. w formach określonych ustawą.  

Sprawozdanie określa ilość organizacji pozarządowych funkcjonujących na terenie gminy 

Bystrzyca Kłodzka, tj. 42 stowarzyszenia, które działają w zakresach społeczno – kulturalnym, 

społeczno – edukacyjnym, kultury fizycznej, ochotniczych straży pożarnych. 

W 2011 r. na realizację celów określonych w rocznym programie współpracy zostały przeznaczone 

środki finansowe w kwocie 294 tys. zł. Po korekcie uchwały budżetowej środki zostały zwiększone 

i wynosiły 317 tys. zł. W ramach realizacji zadań określonych w rocznym programie współpracy z 
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organizacjami pozarządowymi, gmina w roku 20111 zleciła zadania z zakresu kultury fizycznej, 

przeznaczając środki w wysokości 264 tys. zł, na zadania w zakresie kultury i sztuki, ochrony 

dziedzictwa – 4 tys. zł, nauki i wychowania – 36 tys. zł,  ochrony i promocji zdrowia – 13 tys. zł. 

Zadania zostały zrealizowane zgodnie z przepisami prawa, zostały ogłoszone konkursy ofert, 

powołane zostały komisji konkursowe. Oferty zostały rozpatrywane pod kątem celowości zadań dla 

gmin. Na podstawie zarządzenia Burmistrza, środki zostały podzielone na konkretne zadania 

realizowane przez stowarzyszenia w roku 2011. 

Liczba ofert złożonych przez stowarzyszenia wynosiła w 2011 r. – 24 i zostało podpisanych                  

19 umów. Nie zostały złożone oferty z własnej inicjatywy. Zgodnie z przepisami ustawy były 

realizowane działania w ramach inicjatywy lokalnej.      

Oprócz działań finansowych prowadzona była działalność w zakresie szkoleniowym                                

i konsultacyjnym dla organizacji pozarządowych.  

Na zakończenie rocznego programu współpracy Burmistrz przygotowuje projekt współpracy na 

kolejny rok, który następnie poddawany jest konsultacjom społecznym.  

Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2012 r. przyjęła sprawozdanie z realizacji rocznego programu 

współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2011. (13 za- jednogłośnie) 

Komisja dokonała analizy rozliczenia powierzonych przez Gminę Bystrzyca Kłodzka w 2011 zadań 

publicznych organizacjom pozarządowym. (13 za - jednogłośnie) 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że temat związany ze współpracą z organizacjami 

pozarządowymi jest bardzo istotny, ponieważ świadczy o aktywności mieszkańców naszej gminy. 

Biorąc pod uwagę problemy finansowe tych organizacji jak i gminy Bystrzyca Kłodzka możemy 

mówić o aktywnej współpracy. Od wielu lat gmina wspiera organizacje pozarządowe. Podkreślił, że 

jest to dobrowolne działalnie ze strony gminy.   

Mówi, że organizacje pozarządowe wypełniają te zadania, które gmina nie wypełnia z różnych 

okoliczności, czyli tym samym wypełniają one lukę prawną. Nie znaczy to, że organizacje mogą                         

i wyręczają gminy w zadaniach własnych przypisanych ustawą.    

Wielokrotnie powtarzał, że mało jest środków na współpracę z organizacjami pozarządowymi. 

Powoduje to, że niektóre organizacje zmuszone są do ograniczania swojej działalności. Np. klub 

sportowy Krokus zrezygnował z sekcji seniorów, podobnie Klub Polonia. Kwota przyznana na sport 

w wysokości 264 tys. zł była niewystarczająca. Proponuje zastanowić się nad zwiększeniem 

środków finansowych na tę formę współpracy.  Równocześnie będzie proponował aby w budżecie 

gminy wpisać konkretne pozycje – sfery działalności organizacji pozarządowych i wówczas radni 

będą decydowali, jaka kwota zostanie przeznaczona na poszczególną grupę organizacji 

pozarządowych.  Dotychczas decyzje w sprawie podziału środków podejmowała Pani Burmistrz               

i komisje konkursowe. 

Należy podkreślić aktywną formę współpracy. Należy podziękować Pani Kierownik za pracę w tym 

zakresie. Poinformował, że gmina otrzymała certyfikat „Przyjazny samorząd Bystrzyca Kłodzka 

2010 r.” wydany przez Stowarzyszenie, który został wydany przy współpracy z Ministerstwem 
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Pracy i Polityki Społecznej. Ten certyfikat jest dowodem na to, że dobrze prowadzi się formę 

współpracy. 

Pani Burmistrz odniosła się do wypowiedzi radnego Mieczysława Kamińskiego i poinformowała, 

że najpierw radny mówi, że gmina ma problemy z budżetem a potem chwali za to, że pomimo tych 

trudności znalazły się środki dla stowarzyszeń i organizacji pozarządowych, po czym wskazuje na 

konieczność zwiększenia tychże środków na tę formę działalności.  

Niezrozumiałym jest fakt, że na zadania gminne obligatoryjne, na które brakuje środków nie mówi 

się  nic o ich przeznaczeniu. Coś tu jest więc nie tak. 

Nieprawdą jest, że to Burmistrz decyduje o rozdysponowaniu środków, gdyż to komisja 

konkursowa wydaje opinię w tej sprawie. W składzie komisji poza  przedstawicielami stowarzyszeń 

są także radni.  Zwraca się do radnego o przedstawianie rzetelnie informacji. 

Radny Piotr Budnik zgłosił wniosek o zamkniecie dyskusji. Dodał, że radni otrzymali obszerny 

materiał w tym zakresie, temat ten był przedmiotem analizy na merytorycznej komisji. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem sprawozdania.  

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym,  15 głosami za jednogłośnie przyjęła 

informację w sprawie realizacji rocznego programu współpracy gminy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2011. 

 

Ad. 5. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej. 

Małgorzata Kuchejda – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, że ocena 

zasobów pomocy społecznej jest sporządzana po raz pierwszy zgodnie z wymogami 

znowelizowanej ustawy z roku 2011.  

Analiza zasobów przygotowywana jest w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej                             

i demograficznej. Opracowanie to obejmuje infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe                      

i nakłady finansowe na zadania pomocy bez względu na podmiot je finansujący.  

Ocena obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów. 

Niniejsza ocena jest materiałem poglądowym i będzie służyła do planowania budżetu na rok 

przyszły.     

Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2012 r. przyjęła  ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu                

o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. (13 za – jednogłośnie). 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że ocena zasobów pomocy społecznej jest 

sporządzana w tym roku po raz pierwszy. Jest to bardzo ważne zagadnienie nad którym 

powinniśmy się zastanowić. Zwraca uwagę na wnioski, które Ośrodek Pomocy przedstawił.  

Coraz więcej jest ludzi ubogich, coraz większe jest bezrobocie i mamy wiele problemów do 

rozwiązania w tym zakresie. Mamy dosyć dobre zasoby jeśli chodzi o pomoc społeczną. Ośrodek 

Pomocy, Centrum Integracji Społecznej oraz inne ośrodki tego typu dobrze spełniają swoje 

zadania.  
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Mówi, że należy zastanowić się nad utworzeniem rodzinnych domów pomocy społecznej, 

noclegowni dla osób bezdomnych oraz kadry specjalistycznej w Ośrodku. 

Pani Burmistrz mocno zastanawia się, dlaczego jest mowa o tym na sesji a nie na merytorycznej 

komisji. Pyta, dlaczego nikt z radnych na komisji nie odezwał się ani jednym słowem, skoro są to 

tak ważne tematy, które dręczą naszą gminę. Dodała, że niezrozumiałym jest, że radny Kamiński, 

będący Burmistrzem dwie kadencje podczas rozpatrywania zagadnienia na komisji nie widzi 

problemu i nie wypowiada ani jednego słowa. Skoro jest bieda, bezrobocie to dlaczego radny nie 

podpowiada żadnych rozwiązań oraz środków poza wskazaniem problemu.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnego, przypomniała, że dawniej mieliśmy jako gmina noclegownię 

i były z tego tytułu same problemy, bo należało spełnić szereg wymogów. Obecnie na terenie 

całego powiatu jest tylko jedna noclegowania. Przypomniała radnemu jak kilka posiedzeń wstecz 

rozmawialiśmy na tematy związane z opieką społeczną i wskazywaliśmy na zadania, które są 

zlecane do realizacji niestety bez żadnych środków. 

Radny Marian Adamów mówi, że broni radnego Kamińskiego, bo jako jedyny radny najwięcej 

głosu zabiera w tych sprawach i nie można mówić, że „radny nie zabiera głosu”. 

Radny Piotr Budnik popiera stanowisko Pani Burmistrz. Mówi, ze wczoraj na komisji była obecna 

Pani Kierownik i nikt z radnych nie przedstawił stanowiska w tej sprawie. 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że nie rozumie dziwnych reakcji na swoje 

wystąpienia. Mówi, że nie można mówić, że radny Kamiński nie zabiera głosu bo wszyscy radni 

wiedzą, że radny Kamiński zabiera głos aż za dużo.  

Mówi, że na sesjach powinno się dyskutować i omawiać najważniejsze sprawy i wyciągać wnioski.  

Nieprawdą jest, ze radni nie chcą dyskutować. Przykładem jest wniosek o wycofanie                              

z rozpatrywania tematu związanego z działalnością ochotniczych straży do czasu odbycia wizji 

lokalnej. Mówi, że jest pierwszy przeciwny temu aby odfajkować temat nie poświęcając mu 

wystarczającej uwagi. Apeluje do Pani Burmistrz o logiczne zachowanie. 

Pani Burmistrz podkreśliła po raz kolejny, że nie chodzi o to, że radny Kamiński nie dyskutuje na 

komisjach ale o to, że na wczorajszej komisji, na którym był rozpatrywany temat związany z opieką 

społeczną nie podjął dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada zapoznała się z informacją dotyczącą oceny 

zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 

 

Ad. 6. Przyjęcia sprawozdań z pracy komisji stałych. 

Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z zapisami statutu 

przewodniczy komisji do końca 30 kwietnia br. przedkładają Radzie sprawozdania z pracy komisji. 

Mając na uwadze powyższe poprosił kolejno przewodniczących komisji                                                     

o przedstawienie informacji z pracy komisji. 

Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu omówił krótko sprawozdanie                  

z działalności pracy komisji oraz poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 marca 2012 

r. Komisja przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji. 
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Marian Adamów – Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 27 lutego 2012 r. przyjęła sprawozdanie, po czym krótko je omówił. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy poinformował, że 

Komisja w dniu 27 stycznia 2012 r. przyjęła sprawozdanie z pracy komisji. 

Mieczysław Kamiński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w pierwszej kolejności podziękował 

radnemu Markowi Krytakowi za pracę jaką włożył na rzecz komisji.  Poinformował, że Komisja  

rozpatrywała m.in. skargi i zażalenia na Burmistrza, które po szczegółowej analizie uznała za 

bezzasadne.  Omówił kolejno kontrole przeprowadzone przez komisję a także tematy, którymi się 

zajmowała, w tym zagadnienie dotyczące udzielenia Burmistrzowi absolutorium. 

(Sprawozdania z pracy poszczególnych komisji stanowią załącznik do protokołu) 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu tj. Podjęcie uchwał                  

i przedstawił pierwszy projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Pani Burmistrz poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa dostosowana jest do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. Oba dokumenty muszą współgrać.  

Jeśli chodzi o dochody kwota zwiększa się o 174 tys. 424 zł, zaś wydatki o 139 tys. 924 zł. Kwota, 

która wynika z różnicy 34 tys. 500 zł jest przeznaczona jako pożyczka dla stowarzyszenia 

gorzanowskiego, które złożyło wniosek o dotację na renowację boiska w Zabłociu. 

Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały rady w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. (10 za, - jednogłośnie) 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że przedstawiona Wieloletnia Prognoza nie jest 

zgodna z projektem zmian w budżecie, który zaraz przyjmiemy. Została ona przygotowana z datą 

27 kwiecień 2012, gdzie Pani Burmistrz w międzyczasie zgłosiła autopoprawkę  i pojawiła się 

znacząca różnica pomiędzy dochodami a wydatkami. Proponuje przyjąć jednak ten projekt 

uchwały pod warunkiem przepisania prawidłowych kwot.  

Janina Gunia – Skarbnik Gminy mówi, że obowiązek Wieloletniej Prognozy jest wówczas, kiedy 

zmienia się wynik budżetu i wchodzą nowe przedsięwzięcia. Wynik budżetu z pierwotnego projektu 

zmian w budżecie i po autopoprawce się nie zmienia. Ustawa jest spełniona. 

 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie 

podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/259/12 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

- stanowiącą  załącznik Nr 2 

 

2. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy w roku 2012. 
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Pani Burmistrz poinformowała, że otrzymaliśmy dofinansowanie na remont placu targowego, 

parkingu i hali targowej. Jest prośba do Państwa radnych o uwzględnienie tej kwoty jak również 

aby z zaoszczędzonych środków z przetargu na ul. Kościelną zwiększyć swój udział własny. To są 

główne zmiany, które dotyczą tejże uchwały. 

Mamy również m.in. 18 miejsc dla robót publicznych i refundację z Powiatowego Urzędu Pracy              

w kwocie  167 tys. 822 zł. Proponuje się także zakup dwukomorowej chłodni dla przetrzymywania 

zwłok w kaplicy cmentarnej w wysokości 20 tys. zł. 

Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały rady w sprawie 

zmian w budżecie gminy w roku 2012 wraz z autopoprawkami Pani Burmistrz. (10 za, - 

jednogłośnie) 

Radny Mieczysław Kamiński przedstawił kwoty po stronie dochodów i wydatków w pierwotnej 

wersji. W związku z tym, że wpłynęły informacje o otrzymaniu środków na remont i przebudowę 

placu targowego i hali targowej budżet zwiększa się o kwotę 1 mln 161 tys. zł, zaś wydatki 

budżetowe o kwotę  1 mln 127 tys. zł. Wszystkie te zmiany są zasadne, bo nawet mała skromna 

zmiana rozwiązuje problem. Jest konflikt pomiędzy zakładami pogrzebowymi w kwestii chłodni                     

i cmentarza. Zakup chłodni z przeznaczeniem do kaplicy rozwiąże temat.  

Mówi, że niejednokrotnie zwłoki były przekazywane do pomieszczenia klimatyzowanego do 

szpitala i to było niezgodne z przepisami prawa, gdyż zabrania się prowadzenia tego typu usług 

przez szpital.  

Zasadnym jest także budowa sky parku przy Szkole Podstawowej nr 2 gdyż rozwiąże to problem 

czasu wolnego młodzieży.  

Dotacje na targowisko to duży sukces. Należy Pani Burmistrz za to podziękować.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały 

uwzględniającym. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, 

jednogłośnie podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/260/12 

w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2012 

- stanowiącą  załącznik Nr 3 

3. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Pani Burmistrz poinformowała, że projekt dotyczy lokalu przy ul. Wojska Polskiego 18                   

z przeznaczeniem dla świetlicy socjoterapeutycznej prowadzonej przez Fundację Pani Doroty 

Komornickiej. Kończy się umowa trzyletnia i bez zgody Rady nie można przedłużyć umowy 

dzierżawy. 

Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały rady w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. (10 

za-jednogłośnie). 
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W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie 

podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/261/12 

w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu 

- stanowiącą  załącznik Nr 4 

4. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Pani Burmistrz poinformowała, że projekt dotyczy przekazania w drodze bezprzetargowej lokalu 

przy ul. Okrzei dla Związku Harcerstwa Polskiego na działalność związaną z celami statutowymi.   

Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały rady w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu 

użytkowego nr 4 przy ul. Okrzei w Bystrzycy Kł. 

 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie 

podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/262/12 

w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu 

- stanowiącą  załącznik Nr 5 

 5. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w 

sprawie zaopiniowania propozycji Planu Aglomeracji Bystrzyca Kłodzka. 

Pani Burmistrz poinformowała, że na merytorycznej komisji w tym temacie odbyła się dość długa    

i burzliwa dyskusja.  

W roku 2006, kiedy nie znano jeszcze wielu uwarunkowań przy budowie kanalizacji w danych 

miejscowościach, została utworzona aglomeracja. Na dzień dzisiejszy przepisy mówią, że jeśli do 

roku 2015 ta aglomeracja nie będzie skanalizowana w 90% to czekają nas ogromne kary. Aby 

uniknąć ich, jest propozycja aby zmniejszyć aglomerację tylko do 4 miejscowości: Długopola 

Dolnego, Długopola Zdroju, Starej Bystrzycy i Bystrzycy Kłodzkiej.  

Obowiązujący wskaźnik przy budowie nowej sieci czyli 125 RLM na 1km jest spełniony.   

Na komisji pojawiła się propozycja, aby uwzględnić jeszcze w tej aglomeracji miejscowość 

Wilkanów i Międzygórze.  

Zwraca się z propozycją do Rady aby nie uwzględniać tychże miejscowości, gdyż RLM liczymy 

przy budowie nowej sieci i bierzemy pod uwagę miejscowości przez którą ta sieć przechodzi,                

czyli: liczbę osób i łóżek (tj. domy wczasowe, ośrodki wypoczynkowe), które są w danych 

miejscowościach. 
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W związku z tym, że liczba łóżek dla Międzygórza i Wilkanowa to jest niewiele ponad 2 tysiące               

a tej sieci należałoby wybudować w granicach około 30 km - nie  ma więc spełnionego wskaźnika. 

Zgodnie z rozporządzeniem musimy brać pod uwagę budowaną sieć i liczbę osób, które mogą być 

w przyszłości podłączone. Prosi o przyjęcie proponowanej aglomeracji, wcześniej zaopiniowaną 

przez Marszałka Województwa Dolnośląskiego.  

Pani Burmistrz poprosiła o zwolnienie z dalszych obrad sesji z uwagi na inne zaplanowane 

spotkania.   

Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały rady w sprawie   

zaopiniowania propozycji Planu Aglomeracji Bystrzyca Kłodzka. (7 za, przy 5 wstrzymujących się) 

Marta Konieczna Morawa – Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji mówi, że przedstawiona 

propozycja aglomeracji została poparta obliczeniami.  

Obecnie Gmina posiada dokumentację dla Międzygórza z przesyłem przez Wilkanów. Obejmuje 

ona 15,6 km długości kanalizacji (bez Wilkanowa). Oprócz tego należy skanalizować po obu 

stronach rzeki miejscowość Wilkanów, najdłuższą miejscowość w naszej gminie  - tj. ok. 10 km..  

To, że miejscowości te nie ujęte są w aglomeracji wynika z tego, że nie mieścimy się                             

w współczynniku 123 mieszkańców/1 km sieci. Dodała, że stałych mieszkańców Wilkanowa na 

koniec 2011 r. było 1108 stałych mieszkańców i 46 zarejestrowanych łóżek noclegowych, zaś                 

w Międzygórzu -  498 i 564 miejsc noclegowych. 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że należy myśleć realnie i logicznie. Nakazuje 

wstrzymać dzisiejszy projekt uchwały, przeanalizować go ponownie, po czym wpisać do planu 

aglomeracji miejscowości Międzygórze i Wilkanów.  Jeśli na terenie gminy mamy dwie perełki               

w postaci Długopola Zdroju i Międzygórza, na obszarze których pojawiają się nowi inwestorzy, jak 

im wytłumaczyć że, te miejscowości nie są ujęte w planach aglomeracji. 

Jeśli dana miejscowość jest uwzględniona jest możliwość pozyskania środków europejskich. Jeśli 

nie będzie uwzględniona w aglomeracji takiej szansy nie ma. Nie możemy przekreślać szans 

rozwojowych Międzygórza. Jeśli RLM-y się nie zgadzają, można zrezygnować ze Starej Bystrzycy 

na konto Międzygórza.  

Sprawdził dokładnie dokumentację na kanalizację Międzygórza za którą gmina zapłaciła 150 tys. 

zł. Jest to jedno z nielicznych zadań na które mamy gotową dokumentacje i pozwolenie na 

budowę.  Natychmiast można wdrożyć tę inwestycję i pozyskać na nią środki europejskie. Na 

Starą Bystrzycę nie posiadamy dokumentacji.  

Pyta, kto odpowiedzialny podniesie rękę za wykreśleniem Międzygórza?  

W dokumentacji Międzygórza jest ujęte 5 km kanalizacji grawitacyjnej, zaś grawitacji tłocznej 

0,240m. Nie mamy zamiaru rozszerzać kanalizacji, tylko należy skupić się na tym co mamy. 

Ponadto z informacji osób odpowiedzialnych, które wykonywały tę dokumentacje wynika, że 

kolektor przesyłowy z Międzygórza do Wilkanowa ma liczyć 10,6 km. Główna sieć biegnąca  przez 

Wilkanów złapie główną część Wilkanowa.  

Gdybyśmy chcieli skanalizować większą część Wilkanowa to musimy pójść z kolektorem za rzekę    

i wówczas będzie zwiększenie o 7-8 km. Nie musimy objąć wszystkich obiektów. 
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Zacytował fragment rozporządzenia Ministra Środowiska, mówiący o tym, że to wcale nie jest 123 

osoby na 1 km sieci, ale w naszym przypadku wystarczy 90 osób/1km - (art. 4 ust. 5). W związku      

z tym spełniamy parametry aby wpisać Międzygórze i Wilkanów do aglomeracji bystrzyckiej. 

Mówi, że są gminy w Polsce, które skanalizowały 100% miejscowości.  

Zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały, i skierowanie go do ponownego 

przeanalizowania na merytorycznej komisji.    

Radny Marek Krytak poinformował, że nikt nie mówi, że nie zostaniemy podłączeni do 

oczyszczalni bystrzyckiej. Powtarza, że jeśli puścimy główną nitkę, nie podłączymy wszystkich 

mieszkańców. Pyta, kogo będzie stać na opłaty z tego tytułu. Mówi, że szkoda, że radny nie zrobił 

rozeznania kosztów późniejszych opłat, jakie mieszkańcy będą musieli ponieść. Nikogo nie stać na 

taki wydatek.  

Radny Jerzy Klajn pyta, czy prawdą jest, że Burmistrz Szczytnej zażądał od mieszkańców  

udokumentowanie wywozu nieczystości.  

Pani Beata Hucaluk – Szpanier – Zastępca Burmistrza poinformowała, że w roku 2015 mogą 

pojawić się ogromne kary za niespełnienie pewnych warunków.  

Rozwiązaniem alternatywnym, które jest stosowane są przydomowe oczyszczalnie oraz zbiorcze. 

Na terenach, gdzie trudno doprowadzić sieć kanalizacyjną oraz jeśli jest ona bardzo kosztowna - 

wymagająca zastosowania ciśnieniowych pomp - powoduje to, że cena za 1m3 wody będzie 

bardzo wysoka. Dopięcie więc do sieci kanalizacyjnej nie będzie opłacalne i ekonomiczne. 

Poszukuje się więc rozwiązania, które spowodują, że cena za 1m3 będzie niska. 

Dodała, że  jako mieszkanka Szczytnej otrzymała takie pismo z urzędu o potwierdzenie wywozu 

nieczystości. To nie jest działanie mające na celu przymuszanie mieszkańców do wpięcia się do 

sieci kanalizacyjnej lecz aby nie było zrzutu niekontrolowanych ścieków. 

Radny Jerzy Klajn mówi, że w Wilkanowie podłączenie do kanalizacji będzie dużo tańsze jak 

wywóz przez mieszkańca ścieków przez beczkowóz.  

Radny Jan Szkwarek prosi Panią Prezes o podanie cen za wodę i ścieki w przypadku 

skanalizowania miejscowości. Mówi, że zna osobiście te ceny i zdaje sobie sprawę, że 

mieszkańców nie będzie stać na podłączenie się do sieci.    

Przewodniczący Rady prosi Panią Prezes o konkretne wyartykułowanie dlaczego ma głosować 

za przyjęciem zaproponowanego projektu uchwały.  

Radny Marian Adamów poinformował, że mieszkańcy Wilkanowa z jednej strony cierpliwie 

czekają na kanalizację i wodociąg, z drugiej wiercą studnię. Czas ucieka. Zakupują oczyszczalnie 

ekologiczne, lecz nie zapewniają one żadnej ekologii.    

Mówi, że w górskiej rzece Wilczka po opadach kamienie błyszczą jak w Alpach. Po dwóch 

miesiącach rzeka się zamula. Wszyscy znamy tego powód.    

Pani Marta Konieczna Morawa poinformowała, że każda miejscowość na terenie Gminy ma takie 

problemy, nie tylko Wilkanów. Mówi, że na tą sieć grawitacyjną w miejscowości Wilkanów                     

o długości 15,6 km musi być wykonana także kanalizacja ciśnieniowa. Tej dokumentacji jeszcze 

nie posiadamy, poza koncepcją.  

Mówi, że grawitacja wcale nie jest tania. Aby być w posiadaniu kolektora grawitacyjnego należy go 
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odpowiednio zagłębić na 3-5 m. a są to duże koszty. 

Posiadamy na chwilę obecną dokumentację na Międzygórze, lecz nie na całą miejscowość. 

Osiedle Słowik posiada kanalizację ale nikt nie wie gdzie ona jest i w jakim stanie technicznym.                

Z pewnością należy całą infrastrukturę techniczną tego osiedla zmodernizować.   

Rok 2015 nie jest dopiero za 3,5 roku ale już za 3,5 roku. Jeśli nie podejmiemy tej uchwały od jutra 

zabieramy się za ciężką pracę i musimy wydać na kanalizację co najmniej 50 mln zł. Wszystkie 

zaprezentowane wyliczenia zostały przekalkulowane i sprawdzone przez fachowców inżynierów. 

Ten argument finansowy jest absolutnie poparty obliczeniami. Dokumentacja została zaopiniowana 

przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska oraz Krajowy Zarząd Gospodarki Wodnej.  

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że rozporządzenie zawiera argumenty mówiące                         

o możliwościach obniżeniu współczynnika RLM. Mówi, że jeśli Pani Prezes nie umie czytać to 

zacytuje. Dodał, że należy czytać ze zrozumieniem. 

Pani Marta Konieczna Morawa mówi, że czyta ze zrozumieniem. Wnioskujemy o aglomeracje na 

poziomie 123 RLM. Jest to uzasadnione zarówno finansowo jak i merytorycznie. Nikt nie wyklucza, 

że Międzygórze nie będzie miało budowanej kanalizacji. Fundusze unijne wcale nie wskazują, że 

to musi być aglomeracja.  

Poinformowała, że nie możemy sobie pozwolić na to aby przerzucić na mieszkańca min. 50%  

kosztów inwestycji – czyli 25 mln zł. Dorzucając do kosztów wody i ścieków tę kwotę mieszkańcy 

nie wytrzymają. Wówczas gmina będzie musiała na siebie przyjąć ciężar dopłat i w ten sposób 

pozbędziemy się wszystkich inwestycji. 

Radna Irena Stawiarska mówi, że przedstawiona dokumentacja została opracowana przez ludzi, 

którzy posiadają fachową wiedzę.   

Radny Dariusz Krzemiński zgłosił wniosek o 10 min przerwy.  

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

Radny Mieczysław Kamiński ponowił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały                     

w sprawie zaopiniowania Planu Aglomeracji aby w terminie 30 dni ponownie przeanalizować temat  

czy opłaca się wpisać miejscowość Wilkanów i Międzygórze. 

Przewodniczący Rady pyta Panią Prezes, czy odłożenie tematu na miesiąc stwarza jakieś 

problemy? 

Pani Marta Konieczna Morawa jest to ważna decyzja i jest potrzebna na już. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem radnego Kamińskiego o zdjęcie           

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaopiniowania Planu Aglomeracji i w terminie 30 dni 

ponownie go przeanalizować. 

 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 7 przeciwnych przyjęła 

wniosek i tym samym nie wydała pozytywnej opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia propozycji Planu Aglomeracji Bystrzycy Kłodzkiej. 
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Pani Marta Konieczna Morawa poinformowała, że chętnie przekaże do komisji wszystkie 

materiały na podstawie których pracowała i sporządzała dokument celem dalszej analizy.  

Radny Marek Krytak mówi, że nikt z nas nie jest fachowcem w tej dziedzinie. Zwlekanie działa na 

niekorzyść.  

Pani Marta Konieczna Morawa poinformowała, że został ogłoszony nabór w Ministerstwie 

Środowiska na aglomeracje, w której to jesteśmy.  

Nieuzyskanie pozytywnej opinii zmusza do wnioskowania. Mówi, że jest zobligowana teraz do 

składanie wniosku do Funduszu Spójności o dofinansowanie, gdyż nie ma innego wyjścia. To jest 

ostatni nabór dofinansowania w ramach Unii Europejskiej do 2015 roku. Robimy sobie teraz wielką 

szkodę. Przygotowując się do inwestycji zostanie zaproponowana taka taryfa, że ludzie nam tego 

nie wybaczą.  

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że wciąż istnieje plan aglomeracji stary, przyjęty uchwałą i nic 

nie stoi na przeszkodzie aby aplikować o środki. Dodał, że Pani Prezes mówi nieprawdę. 

 

6. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

Pani Beata Hucaluk – Szpanier - poinformowała, że projekt dotyczy ustanowienia opłaty za wpis 

do rejestru żłobków i klubów dziecięcych w wysokości 100 zł. 

Radny Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. (13 za – 

jednogłośnie). 

 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie 

podjęła: 

Uchwałę Nr XXVIII/263/12 

w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

- stanowiącą  załącznik Nr 7 

 

Pani Burmistrz Renata Surma o godz. 12:12 powróciła na obrady sesji. 

Poinformowała, że nieprzyjęcie przez Radę projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 

Aglomeracji jest bardzo przykre bo świadczy o tym, że nie warto pisać wniosków i starać się                   

o cokolwiek. 2 mln 700 tys. zł, które otrzymała Pani Prezes ZWiK możemy o nich zapomnieć. 

Podziękowała Radzie za podejmowanie tak niekorzystnych decyzji dla Gminy.  

Radny Jan Szkwarek złożył dwa wnioski: 

1/ o ogłoszenie 10 min przerwy.  

2/ aby ponownie w dniu dzisiejszym rozpatrzyć i przegłosować projekt uchwały w sprawie 

zaopiniowania propozycji Planu Aglomeracji Bystrzycy Kłodzkiej. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 
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Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o ponowne wprowadzenie do porządku dzisiejszej sesji 

projektu uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji Planu Aglomeracji Bystrzycy Kłodzkiej. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 przeciwnych wniosek 

przyjęła. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 

propozycji Planu Aglomeracji Bystrzycy Kłodzkiej. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 przeciwnych, podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXVIII/264/12 

w sprawie zaopiniowania propozycji Planu Aglomeracji Bystrzycy Kłodzkiej 

 - stanowiącą  załącznik Nr 8 

 

Ad. 8. Informacje Burmistrza. 

Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej 

(01.04.2012 r. - 27.04.2012 r.) 
1/01.04.2012 r. 

-  Udział Zespołu „Waliszowianki" z Nowego Waliszowa jako reprezentacja powiatu kłodzkiego   

   w  Wojewódzkich Tradycjach  Wielkanocnych  we  wrocławskim  Pasażu Grunwaldzkim, 

2/11.04.2012 r. 

-  Spotkanie z kupcami - prowadzącymi działalność gospodarczą - PI.  Wolności, ulica Kościelna     

   oraz Okrzei i okolic w sprawie dodatkowych miejsc postojowych na Placu Wolności i alternatywy    

   ruchu drogowego podczas trwania remontu ul. Kościelnej, 3/12.04.2012 r. 

-  Spotkanie z TV Wrocław i wizja w terenie. Przygotowanie do reportażu dotyczącego 15 lat po  

    powodzi, 4/13.04.2012 r. 

- Spotkanie z przedstawicielami firmy w sprawie inwestycji w miejscowościach Biała Woda 

   i Marcinków, 

5/14.04.2012 r. 

- Uczestnictwo w uroczystościach 100-lecia parafii pw. Marii Magdaleny w Wójtowicach 

    i odbiór prac wykonanych przy współudziale środków z budżetu gminy, 

6/15.04.2012 r. 

- Spotkanie z dziećmi niepełnosprawnymi i rodzicami w Dworze Elizy podczas „ Zajączka 

    Wielkanocnego" zorganizowanego przez „Dwór Elizy", Stowarzyszenie na Rzecz 

    Rozwoju Bystrzycy Kłodzkiej i Pana Sławomira Kajdasa, 

7/17.04.2012 r. 

- Spotkanie z dyrektorem ds. inwestycji Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

    we Wrocławiu p. Małgorzatą Uchman w sprawie alternatywnego przebiegu S-5, przez 

    miasto Bystrzyca Kłodzka, 

8/ 19.04.2012 r. 

- Spotkanie w sprawie wykonania dokumentacji dotyczącej adaptacji budynku przy 
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    ul. Strażackiej 3 na mieszkania socjalne, 

9/20.04.2012 r. 

- Spotkanie z p. Markiem Marcinkowskim - nowym właścicielem byłej „Goprówki" 

     w Międzygórzu, p. Grzegorzem Mokosą - właścicielem Hotelu „Nad Wodospadem" 

     i Radnym p. Markiem Krytakiem w sprawie rozwoju Międzygórza, 

- Spotkanie z Dyrektorem ds. inwestycji p. Thierry Douscho firmy EDF, 

     p.Stanisławem Błachem Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego, 

     p. Jerzym Tutajem, Senatorem p. Stanisławem Jurcewiczem, Wice Starostą Kłodzkim 

     p. Adamem Łąckim, Radnymi Rady Miejskiej Bystrzycy Kłodzkiej, mediami w sprawie 

     budowy elektrowni szczytowo - pompowej w Młotach, 

10/23.04.2012 r. 

- Spotkanie z Zarządem Stowarzyszenia „Stara Łomnica Dzieciom", Radnym Rady 

     Miejskiej p. Leszkiem Stróżem i Sołtysem Starej Łomnicy p. Alicją Stróż w sprawie 

     funkcjonowania szkoły w Starej Łomnicy od 01 września 2012 r. 

11/24.04.2012 r. 

     Spotkanie z p. Urszulą Suchań w sprawie utworzenia żłobka w Bystrzycy Kłodzkiej, 

12/25.04.2012 r. 

     Spotkanie ze Wspólnota przy ulicy Słowackiego 11 w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie 

     zagospodarowania działki nr 935/4 w Bystrzycy Kłodzkiej, 

13/Gospodarka lokalowa: 

- lokale użytkowe przejęte: 0 

- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 1 

- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu:2, w drodze rokowań -1 

- pozyskane mieszkania: 1 

- przydzielone mieszkania: 1, po zakończonym remoncie kapitalnym-O, do remontu kapitalnego - 0, 

- zamiany mieszkań: 
 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 2 

• z urzędu-0 

14/ Gospodarka mieniem gminnym: 

- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 13 

• mieszkalne: 9 

• budynki (budowle): 0 

• lokale użytkowe: 1 

• nieruchomości zabudowane - 2, w tym: działka zabudowana stacją   

      transformatorową, przeniesienie prawa własności na podst. art. 231    

      k.c- 1, sprzedaż udziału - 1 ( Vz udziału), 

• nieruchomości niezabudowane - 1, w tym: działka na polepszenie   

                                        warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej - 1, 

- dzierżawa gruntów rolnych: 20, w tym rolne: nowe- 6, przedłużenia- 5; stanowiska handlowe:  

   nowe-9 
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15/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 46 

16/ Informacja demograficzna: 

- urodzenia: 9 

- zgony: 15 

 

Ad. 9. Zapytania radnych. 

Beata Hucaluk - Szpanier – Zastępca Burmistrza poinformowała, że uczestniczyła w spotkaniu 

Stowarzyszenia Gmin Ziemi Kłodzkiej dotyczącym gospodarki odpadami.   

Poinformowała, że Wojewódzki Plan Gospodarki odpadami nie uwzględnia projektu wykonania 

składowiska odpadów w Ścinawce Dolnej. Z uwagi na to, przedstawiciele poszczególnych Gmin 

zaopiniowali negatywnie Plan.   

Radny Jan Szkwarek mówi, że pół roku temu został zlikwidowany oddział chirurgii w naszym 

szpitalu a nadal jest zatrudniony ordynator tego oddziału.  

Przewodniczący Rady poinformował, że informacja zostanie udzielona radnemu na piśmie. 

Radny Jerzy Klajn – pyta, dlaczego nadal na budynkach mieszkalnych widnieje nieprawidłowy 

napis: ulica Międzyleśna. 

Tadeusz Zieliński poinformował, że są takie trzy przypadki: Międzyleska 5, 11 (będące                          

w zarządzie wspólnoty) i 27 (pod zarządem ZUK). Do końca tego tygodnia tabliczki znikną. 

Przewodniczący Rady apeluje o ujednolicenie etymologii nazewnictwa ulicy, która prawidłowo 

brzmi Międzyleska. 

Marian Adamów – mówi, że na Rynku przy wejściu do Ratuszu stoi ogródek piwny i pyta, czy jest 

na niego pozwolenie. 

Mieczysław Kamiński mówi, że spostrzeżenie radnego jest słuszne, gdyż ustaliliśmy inną 

lokalizację ogródków. Dodał, że sprawa wyznaczenia miejsc parkingowych na terenie Rynku będzie 

rozpatrywana przez Komisję Edukacji, kultury i Sportu. Apeluje o przestrzeganie wcześniejszych 

ustaleń.  

Jan Pięta mówi, że w miejscowości Gorzanów brak jest numeracji na kilku posesjach. 

 

Ad. 10. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 

1/ od firmy Liftor w sprawie zakupu fotoradaru; 

2/ od Rady Sołeckiej sołectwa Wójtowice w sprawie przeznaczenia środków na wykonanie remontu  

    w Wójtowicach; 

3/ od mieszkańców Marcinkowa w sprawie skargi na działania Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej; 

4/ od Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym sprawozdaniu rocznym z  

    wykonania budżetu za rok 2011; 

5/ informacja o wyłożonym w UMiG studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  

    przestrzennego Gminy Bystrzyca Kłodzka; 

6/ od Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie odpowiedzi Burmistrza na wystąpienie  

    pokontrolne; 
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Poinformował, że 4 maja br. Biuro Rady Miejskiej będzie nieczynne oraz przypomniał radnym                   

o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych. 

  

Ad. 11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Mieczysław Kamiński złożył wniosek o brzmieniu: 

Rada Miejska wnioskuje do Burmistrza o wstrzymanie sprzedaży działek w Marcinkowie do czasu 

wyjaśnienia sprawy przez Komisję Rady Miejskiej. 

Proponowana kwota sprzedaży jest wielokrotnie zaniżona. Zapoznał radnych z zarządzeniem 

Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej o sprzedaży działek o pow. 149,44 ha ze wskazaniem ceny 

wywoławczej w wysokości 3 mln zł + podatek VAT od działek budowlanych.  

Ogłoszenia Burmistrza Stronia Śląskiego wskazują na sprzedaż działek w miejscowości Rogóżka                

o powierzchni 90 ha  za cenę 13 mln zł. 

W związku z powyższym nie możemy sprzedawać tyle hektarów za tak zaniżoną cenę. W takim 

wypadku możemy mówić o niegospodarności Burmistrza. Wycena nieruchomości jest 

zdecydowanie zaniżona. Dokonujemy sprzedaży w momencie zmiany studium. Po uchwaleniu 

studium, wartość działek wzrośnie. Mówi, że Komisja Rolnictwa nie rozstrzygnęła problemu 

mieszkańców Marcinkowa dotychczas. Wpłynęły pisma w tej sprawie, mówiono także o wizji 

lokalnej.  

Jako gmina nie możemy pozbywać się najbardziej wartościowych gruntów za psi pieniądz. Należy 

dokładnie przeanalizować wszystkie warunki sprzedaży i podjąć wspólnie decyzję.   

Dodał, że dokonana wcześniejsza sprzedaż działek na Białej Wodzie była po zaniżonej cenie. Nie 

możemy hurtem sprzedać wszystkich terenów i wziąć za nie 3 mln zł jak możemy wziąć 15 mln. 

Beata Hucaluk - Szpanier mówi, że zarzuty dotyczące zaniżania ceny są absolutnie bezpodstawne 

ponieważ wycenę nie sporządza Burmistrz tylko odpowiednie firmy. Mówi, że nie można 

porównywać działek gminy Stronie Śląskiego i nasze, które są działkami nieuzbrojonymi. 

  

Przewodniczący przystąpił do przegłosowania wniosku o brzmieniu:  

Rada Miejska wnioskuje do Burmistrza o wstrzymanie sprzedaży działek w Marcinkowie do czasu 

wyjaśnienia sprawy przez Komisję Rady Miejskiej. 

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 radnych za, przy 6 przeciwnych wniosek 

przyjęła. 

 
Przewodniczący mówi, że zasadnym jest aby odbyło się szkolenie dla radnych w kwestii obsługi 

laptopów.  

Radny Jerzy Klajn zgłosił propozycję przeznaczenia zaplecza po ZBK na potrzeby boiska 

sportowego.  

Przewodniczący Rady pyta jak przedstawiają się działania związane z realizacją działań przez 

społecznych opiekunów zabytków oraz działania związane z przeniesieniem malowideł z Placu 

Wolności 4. 

Beata Hucaluk - Szpanier mówi, sprawy związane z remontem zabytków przez społecznych 

opiekunów zostaną uaktywnione z uwagi na sprzyjające warunki pogodowe.  
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Tadeusz Zieliński – Sekretarz Gminy - poinformował, że Wydział Urbanistyki i Planowania zajmuje 

się remontem figurek, które zostały zniszczone przez wandali na Górze Parkowej. 

Poinformował, że przy wypełnianiu oświadczeń majątkowych nie jest konieczne wykazywanie 

dochodu współmałżonka. Ponadto wpłynęła oferta internetu mobilnego dla radnych (pierwsza 

wpłata 32 tys. zł i abonament co miesiąc dla 15 radnych w wysokości łącznej ok. 550 zł.).  

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że są interpretacje prawne, że do oświadczenia 

majątkowego nie powinno się wpisywać diet, gdyż nie stanowią one dochodu. Prosi Radcę 

prawnego o wyjaśnienie wątpliwości. 

Marek Ociepa – radca prawny – poinformował, że jest już interpretacja prawna dotycząca 

obowiązków wpisywania dochodu współmałżonka. W kwestii diet praktyka urzędów skarbowych jest 

mocno zróżnicowana i nie można zając jednolitego stanowiska nie popartym odrębnym 

orzecznictwem. Mówi, że należy zasięgnąć opinii bezpośrednio w organie weryfikującym 

oświadczenia.    

Radna Władysława Płoch w imieniu Proboszcza, Rady Parafialnej i Mieszkańców wsi Ponikwa 

podziękowała za dotację przyznaną na remont kościoła. 

Radny Artur Pokora podziękował Pani Czesławie Żebrowskiej za dopilnowanie uporządkowania 

kapliczki na ulicy Zamenhofa.  

Grażyna Wachowska Szuba w imieniu organizatorów serdecznie zaprosiła Radę oraz wszystkich 

mieszkańców na obchody Dni Miasta oraz obchody Św. Floriana. Omówiła plan uroczystości 

obchodów.  

Marek Bogdał - mówi, że gości na sesji jako asystent w zastępstwie posła Andrzeja Dąbrowskiego. 

Mówi, że władza w Bystrzycy bez względu na wszystko ma się czym pochwalić. 50 lat temu jako 

mieszkaniec ulicy Kupieckiej wspomina, że nigdy Rynek tak nie wygląda jak obecnie. W imieniu 

swoim serdecznie podziękował wszystkim za włożony trud. 

Odczytał pismo od posła Dąbrowskiego.  

Paweł Błachowicz – Dyrektor Przedszkola Bystrzaki – poinformował, że z uwagą przysługuje się 

obradom sesji i wnioskuje, że radni nie biorą pod uwagę głosu wyborców. 

Zwraca się do radnego Kamińskiego i mówi, że w Międzygórzu dokonane zostały dwukrotnie 

demokratyczne wybory, na sołtysa i radnego. Mieszkańcy uznali, że głosem lokalnej społeczności 

będzie Pan Marek Krytak, który najlepiej zna nasze potrzeby i możliwości. 

Wiemy, ze miejscowość ta potrzebuje kanalizacji ale musimy mieć świadomość tego, że 

potrzebujemy na to czas i musimy być na to przygotowani. Mówi, że nie zmienia się zasad w trakcie 

gry.  

Mówi, że na jednej z komisji zadał radny Kamiński pytanie, jakie mam kompetencje aby prowadzić 

Szkołę Podstawową. Pyta więc radnego, jakie ma kompetencje aby wypowiadać się za inżynierów 

w sprawie infrastruktury miejskiej i wodociągowej.  

Mówi, że  zabolała Go jedna rzecz, otóż, że jeden z radnych zaproponował rozmowę z Panią 

Prezes w bardziej komfortowych warunkach czyli poza forum. Pyta więc, czy my wyborcy nie mamy 

prawa usłyszeć co macie do powiedzenia na temat naszej przyszłości? Zwraca się z prośbą do 

radnych aby polityka odeszła na bok i aby radni zadbali o nasze interesy. 
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Ubolewa, że rzeczy, które z reguły wydawałyby się proste i zrozumiałe na sesji zajmują tyle czasu a 

sprawy, które są większej wagi są odkładane na bok. 

Zwraca się do radnego Kamińskiego z zapytaniem, czy w przypadku niepodjęcia stosownej uchwały 

w sprawie propozycji Planu Aglomeracji Bystrzycy Kłodzkiej, pokryje różnicę rachunków                        

w przeciągu najbliższych 4-5 lat powyżej inflacji?   

Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie i zachęcił do częstszego uczestnictwa                      

w sesjach Rady. 

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że radny Kamiński ma swoje sumienie i doświadczenie 

wieloletnie samorządowe od roku 1990 i w tej gminie zrobił wiele. Z wszystkich burmistrzów 

poprzednich kadencji dla miejscowości Międzygórze zrobił najwięcej. Jako radni mamy prawo 

głosować i zabierać stanowisko. Mówi, że Pana Marka Krytaka zweryfikują następne wybory                        

i zobaczy jakie będzie wówczas poparcie. Dodał, że sugestie, że radny Kamiński jest to i owo są 

absolutnie nie na miejscu. Twierdzi, że wszelkie wystąpienia, postulaty są w interesie mieszkańców 

Gminy Bystrzyca Kłodzka.  

Radny Marek Krytak serdecznie podziękował Panu Pawłowi Błachowiczowi za słowa uznania                    

i wsparcie. Pyta radnego Kamińskiego, czy zrobienie dużo dla Międzygórza to likwidowanie szkoły, 

przedszkola. 

Maria Szymczakowska – mieszkanka Bystrzycy Kłodzkiej – podziękowała w imieniu mieszkańców 

za to, że nie została przyjęta uchwała w sprawie praw dotyczących mediów katolickich. 

Podziękowała radnym, którzy głosowali za wnioskiem Pani Prezes z Zakładu Wodociągów                           

i Kanalizacji.  Mówi, że być radnym to służyć wszystkim ludziom a nie wszyscy tu obecni wiedzą               

o tym. Niektórzy kierują się pychą i próżnością. Pyta gdzie jest interes zwykłego człowieka. 

 

Ad. 12. Zamknięcie obrad.   

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 

obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej 

VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    

 

Protokołowała: Anna Rogalka  

 

 

 


